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Esipuhe

Saan tehdä tärkeää työtä: 
muokkaan kirjoja selkokielelle.
Haluan, että kaikki
voivat nauttia lukemisesta.
Siksi tarvitaan myös helppoja kirjoja.

Selkokirja voi auttaa, 
jos lukeminen tuntuu  
vaikealta tai tylsältä.
Sanat ja lauseet ovat helpompia
kuin muissa kirjoissa.
Juoni etenee selkeästi ja nopeasti.
Myös sivut kääntyvät nopeammin.
Siitä tulee olo,  
että lukeminen onnistuu.
Lukeminen voi tuntua hauskalta!

Tästä esitteestä löydät  
uusia selkokirjoja.
On tietoa, jännittäviä seikkailuja,
kauhua, huumoria, fantasiaa
ja ihan tavallisia ihmisiä. 

Avaa selkokirja ja ylläty!

Riikka Tuohimetsä
Selkomukauttaja
Selkokirjallisuuden Seesam-palkinnon
voittaja vuonna 2025

Selkokirjat ja selkotunnus
Selkokirjat ovat helpompia kuin muut kirjat.
Niissä käytetään helppoja sanoja ja lauseita.
Selkokirjat sopivat kaikille,
joille lukeminen on vaikeaa.
Tunnistat selkokirjat selkotunnuksesta.

Symbolen för lättläst
Den här symbolen berättar  
att boken är lätt att läsa. 
Symbolen finns på lättlästa böcker 
som är utgivna i Finland.

Kuvaaja: Nora Niemispelto



Aikuisten kirjat
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Ehtoolehdon pakolaiset

Yli 90-vuotiaat Siiri, Irma 
ja Anna-Liisa asuvat 
palvelutalo Ehtoolehdossa. 
Kun siellä alkaa remontti, 
he muuttavat yhteiseen asuntoon 
Helsingin Hakaniemeen.

Elämä yhdessä ei ole aina helppoa, 
koska heillä jokaisella on 
omat tapansa ja oikkunsa. 
Vanhukset huomaavat, 
että kotihoidossa on paljon ongelmia. 
He myös tutustuvat saattohoitoon 
ja pohtivat elämää ja kuolemaa.

Kirjailija 	� Minna Lindgren
Selkomukauttaja 	� Anniina Salin
Kustantaja 	� Avain 2025
ISBN 	� 978-952-304-599-6 

Pelastan sinut,  
Nelma-Annikki

Hilla on 29-vuotias nuori aikuinen, 
joka omistaa pienen vaatekaupan. 
Hän on nimennyt vaatekaupan  
isoäitinsä Nelma-Annikin mukaan. 
Hilla matkustaa Suomen halki 
pohjoisesta etelään  
yhden päivän aikana, 
kun hän yrittää pelastaa kauppansa.

Kirja on hyvän mielen tarina, 
jossa kamppaillaan töiden 
ja ihmissuhteiden kanssa.

Kirjailija 	� Johanna Veistinen
Kustantaja 	� Oppian 2025
ISBN 	� 978-952-830-062-5
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Kuokkamummo

Tiedätkö, mitä Kuokkamummo tekee? 
Suvikylässä kerrotaan 1980-luvulla 
pelottavaa tarinaa naisesta, 
jota kutsutaan Kuokkamummoksi.
Vielä 2000-luvulla  
Suvikylässä on tapana, 
että nuoret istuvat  
kerrostalon kellarissa 
ja kuuntelevat tarinaa 
Kuokkamummosta. 
Jos Kuokkamummo on vain satua, 
miksi ihmisiä katoaa?

Jännittävä kirja sopii  
aikuisille ja nuorille.

Kirjailija 	� Marko Hautala
Selkomukauttaja 	� Sanna-Leena Knuuttila
Kuvittaja 	� Broci
Kustantaja 	� Haamu Kustannus  

2025
ISBN 	� 978-952-741-379-1

Profeetta

Kahlil Gibranin  
kirja Profeetta on klassikko, 
joka on aina ajankohtainen. 
Kirja sisältää paljon viisaita ajatuksia, 
jotka koskettavat kaikkia ihmisiä. 
Kirjan aiheita ovat esimerkiksi 
ystävyys, rakkaus ja suru.

Kirjailija 	� Kahlil Gibran
Selkomukauttaja 	� Tuomas Kilpi
Kustantaja 	� Oppian 2025
ISBN 	� 978-952-830-015-1

Kauhu

Klassikko
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Pintaremontti

Sami etsii elämänsä naista, 
mutta saa asiansa sekaisin. 
Henna haluaa lapsen, 
mutta se ei ole helppoa. 
Seija yrittää ymmärtää  
aikuisia lapsiaan 
ja elää omaa elämäänsä.

Pintaremontti kertoo 
tavallisesta perheestä, 
jonka jäsenet eivät osaa puhua 
toistensa kanssa.

Kirjailija 	� Miika Nousiainen
Selkomukauttaja 	� Hanna Männikkölahti
Kustantaja 	� Avain 2025
ISBN 	� 978-952-304-519-4

Kaikki sujuu hyvin, Samira

Samira on muuttanut Suomeen 
perheensä kanssa. 
Hänen aviomiehensä Zarif 
työskentelee yliopistolla. 
Kaksostytöt Hala ja Noya  
käyvät lukiota.

Samira on ammatiltaan 
englannin kielen opettaja, 
mutta hän ei ole vielä löytänyt 
työpaikkaa Suomesta. 
Löytyykö kirjastosta 
apua Samiran ongelmiin?

Kirjailija 	� Eeva Keski-Saari
Kustantaja 	� Oppian 2025
ISBN 	� 978-952-830-014-4
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Kahvilaan syttyy valo

Kirjassa on tarinoita, 
jotka liittyvät  
kahviin ja kahviloihin. 
Kahviloissa ihmiset  
kohtaavat toisensa.

Tarinoissa on mukana 
elämän eri puolia, iloja ja suruja. 
Niissä on myös lämmin tunnelma, 
josta kirjan lukija voi nauttia 
esimerkiksi hyvän kahvin kanssa.

Kirjailija 	� Katri Savola,    
Johanna Veistinen ja 
Katja Villanen-Juvakka

Kustantaja 	� Oppian 2025
ISBN 	� 978-952-830-061-8

Seikkailijatar ja  
muita tekstejä

Zaida on kaunis nainen, 
jolla on paljon rakastajia.  
Seikkailijatar kertoo  
hänen elämästään 
1800-luvun lopun Euroopassa, 
jossa ihmiset eivät ole tasa-arvoisia.

Eino Leino on kuuluisa runoilija, 
mutta hän kirjoitti  
paljon muitakin tekstejä. 
Kirjassa on myös esimerkkejä 
Leinon lyhyistä tarinoista,  
runoja ja tietoa Leinosta. 
Kirja sopii aikuisille ja nuorille.

Kirjailija 	� Eino Leino
Selkomukauttaja 	� Tuija Takala
Kustantaja 	� Laatusana 2025
ISBN 	� 978-952-744-631-7
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Macbeth

Kolme noitaa ennustaa Macbethille, 
että hänestä tulee  
Skotlannin kuningas. 
Millaisia hirveitä tekoja  
Macbethin pitää tehdä 
ennen kuin hän pääsee valtaan?

Macbeth on William Shakespearen 
kuuluisa näytelmä. 
Tässä kirjassa näytelmästä  
on muokattu tarina, 
joka on helppo lukea. 

Kirjailija 	� William Shakespeare
Selkomukauttaja 	� Marjo Saarinen
Kustantaja 	� Oppian 2026
ISBN 	� 978-952-830-091-5

Helmi-sarja

Helmi-sarja kertoo  
Helmi Tyyskän elämästä. 

Ensimmäisessä kirjassa  
Helmin ja hänen miehensä Jalmarin  
avioliitossa on haasteita. 
Vanhuus kuitenkin yllättää,  
ja lopulta kaikki muuttuu.

Toisessa kirjassa Helmin elämää  
häiritsee korkea verenpaine. 
Hän myös ihastuu ja  
näkee painajaista. 

Kolmannessa kirjassa Helmille  
tulee huolia perintöasioista.  
Minne tavarat katoavat 
salaperäisesti?

Kirjailija 	� Merja Hautanen
Kuvittaja	� Suvi Karppinen
Kustantaja 	� BoD 2025

Yllättävä vanhuus
ISBN 	� 978-952-809-596-5 
Muutoksia
ISBN 	� 978-952-809-832-4 
Uusia huolia
ISBN 	� 978-952-801-178-1



Nuorten kirjat
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Poika raidallisessa pyjamassa

Kaunis ja kauhea tarina 
sota-ajasta Auschwitzissa.
Kirja kertoo 9-vuotiaasta Brunosta, 
jonka isä on natsiupseeri. 

Koko Brunon perhe  
muuttaa Auschwitziin. 
Yksinäinen Bruno löytää ystävän 
keskitysleirin aidan takaa. 
Mitä tapahtuu ystäville, 
joista toisen perhe on natseja 
ja toisen juutalaisia?
 
Kirja sopii nuorille ja aikuisille. 
Kirjasta on tehty myös elokuva.

Kirjailija 	� John Boyne
Kääntäjä 	� Laura Beck
Selkomukauttaja 	� Tuija Takala
Kustantaja 	� Bazar 2025
ISBN 	� 978-952-403-935-2

Samira/Ninni

Samira ja Ninni tutustuvat 
ysiluokan ilmaisutaidon kurssilla. 
Samira haluaa ammattikouluun 
opiskelemaan kauneudenhoitoalaa. 
Samiran vanhemmat eivät ymmärrä 
hänen haavettaan. 
Ninnin vanhemmat ovat eronneet, 
ja Ninniä ahdistaa. 
Ninnin olo muuttuu vähitellen 
todella pahaksi.

Kääntökirjan toisella puolella on 
Samiran tarina. 
Kun käännät kirjan ympäri, 
voit lukea Ninnin tarinan.

Kirjailija 	� Edith Arkko
Kustantaja 	� Hertta Kustannus  

2025
ISBN 	� 978-952-406-076-9
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Ihmepoika Leon

Nuori Leon Brown kuvaa 
jalkapallovideoita nettiin. 
Kykyjenetsijä huomaa hänet 
videoiden avulla. 
Pian Leon on jalkapallon tähti, 
mutta uusi tilanne 
tuo hänelle myös paineita.

Ihmepoika Leon kertoo kilpailusta, 
ystävyydestä, itsenäistymisestä 
ja epäonnistumisen pelosta. 

Kirja on kirjasarjan ensimmäinen osa, 
joka sopii parhaiten  
yli 9-vuotiaille lapsille ja nuorille.

Kirjailija 	� Jukka Behm
Selkomukauttaja 	� Mirjami Häkkinen
Kustantaja 	� Tammi 2025
ISBN 	� 978-952-047-579-6

Vihreä on hyvä väri

Jali opiskelee turvallisuusalaa, 
ja Sara miettii,  
mitä hänestä tulee isona. 
Ystävät, perhe, koulu ja työ 
kuuluvat tavalliseen nuorten elämään. 
Jali ja Sara haluavat löytää itsensä 
ja ehkä myös toisensa.
Millaista on olla ihan vihreä 
eli oman elämänsä alussa?

Kirjailija 	� Tuija Takala
Kustantaja 	� Avain 2025
ISBN 	� 978-952-304-642-9
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Hamlet

Tanskan prinssi Hamlet suree, 
koska hänen isänsä on kuollut. 
Äkkiä kuninkaan haamu ilmestyy 
ja kertoo synkän tarinan. 
Mitä tapahtuu, 
kun Hamlet haluaa kostaa 
isänsä murhaajalle?
Hamlet on William Shakespearen 
kuuluisa näytelmä. 

Tässä kirjassa näytelmästä  
on muokattu tarina, 
joka on helppo lukea. Kirjailija 	� William Shakespeare

Selkomukauttaja 	� Marjo Saarinen
Kustantaja 	� Oppian 2025
ISBN 	� 978-952-830-022-9

Animaagit 1: Karakalin voima 

Seikkailusarja animaageista alkaa! 
Tommon heimon ihmiset  
osaavat muuttua eläimeksi.   
Kun Tommo on 12-vuotias,  
myös hän saa oman eläinhahmon.  
Tommon on vaikea tottua siihen,  
mutta hän saa apua  
uudelta ystävältään.
Yhdessä he saavat tietää 
vihollisten julmasta suunnitelmasta 
ja lähtevät taistelemaan sitä vastaan.

Kirja on kirjasarjan ensimmäinen osa, 
joka sopii parhaiten 
yli 9-vuotiaille lapsille ja nuorille.

Kirjailija 	� Helena Immonen
Selkomukauttaja 	� Riikka Tuohimetsä
Kustantaja 	� Tammi 2025
ISBN 	� 978-952-047-584-0

Seikkailu
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Merirosvon kulta

Olet nuori siirtolainen, 
joka on matkalla Amerikkaan. 
Merirosvot hyökkäävät  
laivasi kimppuun. 
Miten selviät pulasta?

Tässä kirjassa lukija on päähenkilö, 
joka saa tehdä omat ratkaisunsa. 
Haluatko paeta vai taistella? 
Valinta on sinun. 

Kirjassa on yli 15 erilaista loppua 
ja kymmeniä mahdollisia 
juonenkulkuja. Kirjailija 	� Tuomas Kilpi

Kustantaja 	� Oppian 2025
ISBN 	� 978-952-830-067-0

Kesäkuu

Ysiluokka loppui, 
mutta Juli ei saanut päättötodistusta. 
Kun kesäloma alkaa, 
Juli joutuu menemään leirille. 
Se tuntuu rangaistukselta.

Ensimmäisenä yönä 
Juli varastaa auton ja karkaa leiriltä. 
Mutta pakomatka menee heti pilalle, 
kun mukaan tulee  
toinen leiriläinen, Bao.
Mitä kaikkea voi tapahtua 
yhden yön aikana?

Kirjailija 	� Katri Alatalo
Selkomukauttaja 	� Riikka Tuohimetsä
Kustantaja 	� Hertta Kustannus  

2025
ISBN 	� 978-952-406-077-6

Valitse 
oma 

seikkailusi!
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Kaupunki ilman koteja

Kipinä ja hänen perheensä 
asuvat kaupungissa, 
jonka nimi on Airepolis. 
Kaupungissa ihmisillä ei ole koteja, 
vaan heidän täytyy liikkua koko ajan. 
Valtio valvoo ihmisiä 
ja rajoittaa heidän vapauttaan. 

Kipinän perhe päättää paeta. 
Mutta kun pakoretki alkaa, 
kaikki ei mene  
suunnitelmien mukaan.

Kirjailija 	� Mirjami Sirén
Selkomukauttaja 	� Riikka Tuohimetsä
Kustantaja 	� Avain 2025
ISBN 	� 978-952-304-641-2

Kutsumaton vieras

Kirjan tarinat kertovat  
nuorten aikuisten elämästä. 
Tarinoiden henkilöt 
haaveilevat tulevaisuudesta 
ja katuvat virheitään. 
He myös kohtaavat toisia ihmisiä 
ja jopa kummituksia.

Kirja sopii parhaiten nuorille aikuisille, 
jotka suorittavat  
toisen asteen opintoja.

Tarinoiden kirjoittajat ovat  
Tapani Bagge, Mervi Heikkilä,  
Markku Karpio, Anne Leinonen  
ja Päivi Lukkarila. 

Toimitus 	� Päivi Lukkarila 
Kuvittaja 	� Oona Liukkonen
Kustantaja 	� Nokkahiiri 2025
ISBN 	� 978-952-698-868-9
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Lumi ja Leo

Lumi ja Leo tapaavat rippileirillä. 
He ystävystyvät, mutta he 
eivät halua puhua perheistään. 
Lumi häpeää äitiään, 
joka on alkoholisti. 
Leolla on suuri suru, 
sillä hänen Markus-veljensä 
on kuollut huumeisiin.

Leirin jälkeen nuoret tapaavat 
sattumalta uudestaan. 
Heidän ystävyytensä syvenee. 
Huolen ja surun lisäksi 
elämässä on taas iloa. 
Toivo elää.

Kirjailija 	� Marja-Leena Tiainen
Kustantaja 	� Avain 2025
ISBN 	� 978-952-304-639-9

Komeetta Olas

Maapalloa uhkaa vaara. 
Outo komeetta lähestyy planeettaa 
ja tuhoaa kaiken tieltään. 
Onko pako toiseen aurinkokuntaan 
ihmisten ainoa toivo? 
Mitä androidi Ruurik voi tehdä, 
kun häneltä pyydetään apua?

Komeetta Olas on scifi-kirja. 
Se on jatkoa kirjoille  
Avaruusasema Ithal 
ja Planeetta Ukrut.

Kirjailija 	� Tuomas Kilpi
Kustantaja 	� Oppian 2025
ISBN 	� 978-952-830-008-3

Scifi
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Sotalotan kivi

Elli on nuori nainen, 
joka lähtee lottapalvelukseen 
jatkosodan aikana 1940-luvulla. 
Silloin lotat olivat  
vapaaehtoisia naisia, 
jotka auttoivat eri tehtävissä.

Ellin paras ystävä Niilo lähtee sotaan. 
Elli on antanut Niilolle kiven, 
joka pelastaa Niilon hengen sodassa.
Elli tapaa toisen lotan, Taimin, 
josta tulee hänen uusi ystävänsä. 
Ystävyys muuttuu vähitellen 
rakkaudeksi. Kirjailija 	� Titta Kemppainen

Kustantaja 	� Avain 2025
ISBN 	� 978-952-304-646-7

Tohtori Jekyll ja herra Hyde

Tohtori Jekyll on kiltti mies, 
mutta hänen ystävänsä  
herra Hyde on 
vaarallinen ja väkivaltainen. 
Mitä yhteistä heillä on? 
Millaisia kokeita Jekyll tekee, 
kun kukaan muu ei näe?

Kirja on kuuluisa kauhutarina.

Kirjailija 	� Robert Louis Stevenson
Selkomukauttaja 	� Marjo Saarinen
Kustantaja 	� Oppian 2025
ISBN 	� 978-952-830-021-2
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Mehän vaan  
mennään siitä ohi

Manda ja Malin ovat parhaita ystäviä, 
jotka ovat yhdeksännellä luokalla. 
He asuvat pienessä kunnassa, 
jossa ei tapahdu ikinä mitään. 
Siksi he pyöräilevät usein ympäriinsä 
ja etsivät jotakin jännittävää. 

Kun pitseriassa  
alkaa työskennellä ihana poika, 
Mandasta tuntuu,  
että elämä voi alkaa. 
Mutta onko 
poika kiinnostunut Mandasta 
tai Manda pojasta?

Kirjailija 	� Ellen Strömberg
Kääntäjä 	� Eva Laakso
Selkomukauttaja 	� Riikka Tuohimetsä
Kustantaja 	� S&S 2025
ISBN 	� 978-951-526-370-4

Ristiaallokko

Nuori Mikko Aaltonen lähtee 
uudelle purjehdukselle  
Merimetso-veneellä. 
Tällä kertaa mukaan ei tule  
yhtään aikuisia. 

Näyttää siltä,  
että Mikon ja Doriksen suhde 
on päättymässä. 
Nuoret saavat kuitenkin  
muuta ajateltavaa, 
kun taivaalle nousee myrskypilviä.

Ristiaallokko on jatkoa kirjoille 
Kovan tuulen varoitus 
ja Keula kohti Tukholmaa.

Kirjailija 	� Pauliina Isomäki
Kustantaja 	� Oppian 2025
ISBN 	� 978-952-830-057-1



Lasten kirjat
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Nyt itkettää / Nyt naurattaa 

Kirjassa on lyhyitä tarinoita 
itkusta ja naurusta. 
Tarinat opettavat  
tunnistamaan tunteita, 
jotka itkettävät ja naurattavat. 
Kirjassa on hienot kuvat, 
joista erilaiset ilmeet erottuvat hyvin.

Kirja on kääntökirja. 
Sen toisella puolella on  
Nyt itkettää -kirja. 
Kun käännät kirjan ympäri, 
voit lukea Nyt naurattaa -kirjan.

Kirjailija 	� Sarianna Tammilehto
Kuvittaja 	� Jenni Lindfors
Kustantaja 	� Elli Early Learning  

2025
ISBN 	� 978-952-749-508-7

Luka ja Pete

Pete on Lukan isoveli. 
Pete on kiva ja tosi viisas. 
Mutta joskus Pete on ärsyttävä. 
Pete pieraisee keittiössä ja nauraa. 
Silloin Luka suuttuu!

Luka ja Pete kertoo ihmissuhteista, 
arjesta, jalkapallosta ja ADHD:sta. 
Kirja on Luka-sarjan toinen osa. 
Sarja sopii parhaiten alakoululaisille.

Kirjailija 	� Ulla Vanhatalo
Kuvittaja 	� Aiju Salminen
Kustantaja 	� Pieni Karhu 2025
ISBN 	� 978-952-731-554-5

Tosi 
helppo!
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Mitä tapahtui, Luka?

– Minä lasken mäen vielä kerran, 
Luka sanoo. 
Luka ei näe, 
että lumen alla on keppi. 
Äkkiä Luka kaatuu. 
NAPS!

Kirja on Luka-sarjan kolmas osa. 
Sarja sopii parhaiten alakoululaisille.

Kirjailija 	� Ulla Vanhatalo
Kuvittaja 	� Aiju Salminen
Kustantaja 	� Pieni Karhu 2025 
ISBN 	� 978-952-731-555-2

Nyt on juhlat, Luka!

– Kaikki lähtevät juhliin,
äiti sanoo.
– Minä en varmasti tule.
Äiti, sä pilaat mun elämän!
Luka huutaa.
Mitä sitten tapahtuu?

Kirja on Luka-sarjan neljäs osa. 
Sarja sopii parhaiten alakoululaisille.

Kirjailija 	� Ulla Vanhatalo
Kuvittaja 	� Aiju Salminen
Kustantaja 	� Pieni Karhu 2026
ISBN 	� 978-952-731-556-9

Tosi 
helppo!

Tosi 
helppo!
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Miniä jännittää -verkkokirja

Apua! Miniä jännittää  
ihan kamalan paljon. 
Minin täytyy pitää koulussa esitelmä  
eli puhua muiden edessä. 
Tästä haasteesta Mini ei kyllä selviä. 
Vai selviääkö?

Helppolukuinen ja hauska  
Miniä jännittää
on julkaistu Papuri-verkkokirjana.
Kirjan voi lukea tai kuunnella. 
Sitä voi myös lukea ja kuunnella  
samaan aikaan.

Kirjailija 	� Anu-Mari Salo
Kuvittaja 	� Anu-Mari Salo
Kustantaja 	�� Kehitysvammaliitto ry 

2025
ISBN 	� 978-951-580-829-5

Mini lomalla -verkkokirja

Mini viettää lomaa 
hyvän ystävänsä perheen luona. 
Ystävän perhe on ihan täydellinen, 
ja Mini saa tehdä jotain hauskaa  
koko ajan. 
Mutta onko kaikki kuitenkaan sitä, 
miltä näyttää?

Helppolukuinen ja hauska  
Mini lomalla
on julkaistu Papuri-verkkokirjana.
Kirjan voi lukea tai kuunnella. 
Sitä voi myös lukea ja kuunnella  
samaan aikaan.

Kirjailija 	� Anu-Mari Salo
Kuvittaja 	� Anu-Mari Salo
Kustantaja 	� Kehitysvammaliitto ry 

2025
ISBN 	� 978-951-580-828-8
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Papukaijan kylpytynnyri 

Tarina seuraa Konin ja Papukaijan 
yhteisiä hetkiä. 
Ystävykset viettävät 
onnellista kesäpäivää 
Salaisessa puutarhassa. 
Mitä löytyy vanhasta ladosta? 
Tavallisesti Papukaijalla on aina kiire, 
mutta nyt hän oppii vihdoin 
odottamaan ainakin yhden yön yli.

Jokaisella aukeamalla on värikäs kuva, 
joka tukee tekstin ymmärtämistä.

Kirjailija 	� Merja Hautanen 
Kuvittaja 	� Maria Rannanjärvi 
Kustantaja 	� BoD 2025
ISBN 	� 978-952-809-834-8

Viikinkisolmu

Maanavilja asuu Linnavuorella aikana, 
jolloin viikingit kiertävät  
maailman meriä. 
Kun viikingit hyökkäävät, 
he jättävät jälkeensä Egil-pojan, 
joka on haavoittunut. 
Egil on vihollinen, 
mutta voiko hän olla  
myös ystävä?

Viikinkisolmu on seikkailutarina, 
joka kertoo ystävyydestä 
ja lasten viisaudesta. Kirjailija 	� Roope Lipasti

Selkomukauttaja 	� Anniina Salin
Kustantaja 	� Avain 2025
ISBN 	� 978-952-304-638-2
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Pikku naisia

Marchin perheessä on neljä sisarusta, 
joiden elämästä kirja kertoo. 
Sisarukset elävät Yhdysvalloissa 
sisällissodan aikana. 
Heidän isänsä on sodassa 
ja äitinsä elättää perheen. 

Vaikka tytöillä on erilaiset luonteet, 
he etsivät tukea toisistaan  
vaikeissa oloissa. 
He kasvavat pikkuhiljaa 
yhdessä aikuisiksi.

Pikku naisia on tyttökirja, 
joka on kuuluisa ympäri maailmaa.

Kirjailija 	� Louisa May Alcott
Selkomukauttaja 	� Silja Vuorikuru
Kustantaja 	� Avain 2025
ISBN 	� 978-952-304-483-8

Nelosten tanssit

Aada on neljännellä luokalla. 
Neljäsluokkalaisilla on tanssiaiset 
vähän ennen itsenäisyyspäivää. 
Onko tanssiminen vaikeaa? 
Löytyykö jokaiselle joku, 
jonka kanssa tanssia? 
Saako poika käyttää mekkoa?

Kirja kertoo ystävyydestä 
ja erilaisuudesta. 
On tärkeää, että jokainen 
saa olla oma itsensä.

Kirjailija 	� Silja Vuorikuru
Kustantaja 	� Avain 2025
ISBN 	� 978-952-304-640-5

Tyttö-kirja
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Pölyttäjät

Keväällä kukat ja kasvit 
nousevat esiin lumen alta. 
Silloin ilmestyvät esiin  
myös pölyttäjät. 
Ne tekevät tärkeää työtä. 
Perhoset, kimalaiset, mehiläiset 
ja muut pörriäiset  
lentävät kukasta kukkaan. 
Ne syövät kukissa ja  
keräävät siitepölyä. 
Ilman pölyttäjien ahkeraa työtä 
meillä ei olisi hedelmiä ja marjoja.

Tietokirja pölyttäjistä sopii  
koko perheelle.

Kirjailija 	� Sari Kanala
Kuvittaja 	� Hannu Ahonen
Kustantaja 	� Avain 2025
ISBN 	� 978-952-304-601-6

Pikkuiset ponit

Kirjassa on  
kymmenen lyhyttä tositarinaa  
ponien ja niiden hoitajien elämästä. 
Lukijalle tulevat tutuksi esimerkiksi 
lempeä lukuponi Moona 
ja villit ponivarsat Eino ja Aino. 

Kirjassa on myös sanastoa poneista 
ja tietoa erilaisista poniharrastuksista.

Tietokirja sopii parhaiten  
alakoululaisille lapsille 
ja kaikille muille eläinten ystäville.

Kirjailija 	� Mervi Heikkilä
Kuvittaja 	� Mervi Heikkilä
Kustantaja 	� Kuukettu kustannus 

2025
ISBN 	� 978-952-763-002-0
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Kirjailija 	� Pia Raanoja
Kustantaja 	� Reuna 2025
ISBN 	� 978-952-355-256-2

Tervettä menoa  – 
Selkokielinen opas  
terveydestä ja itsehoidosta

Missä noidannuoli tuntuu? 
Mitä tarkoittaa itsehoito? 
Milloin pitää mennä lääkäriin? 
Kirja antaa tietoa terveydestä ja 
erilaisten vaivojen hoidosta.

Tietokirja sopii parhaiten 
aikuisille ja nuorille.

Kirjailija 	� Paula Jägerhorn
Kuvittaja 	 Lotta Oksanen�
Kustantaja 	� Kehitysvammaliitto ry 

2026
ISBN 	� 978-951-580-847-9

Laulun iloa selkokielellä

Meillä kaikilla on ääni, 
jota voi harjoittaa. 
Kaikilla on lupa laulaa 
ja saada iloa laulamisesta.

Ensin etsitään oikea lauluasento 
ja harjoitellaan hengittämistä. 
Sen jälkeen selvitetään, 
miten ääni ihmisessä muodostuu, 
ja opetellaan lausumaan  
laulun sanoja.

Tietokirja sopii parhaiten  
aikuisille ja nuorille.
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En fjäril under nyckelbenet

Fjortonåriga Isas mamma och pappa 
meddelar att de ska skiljas. 
Pappan har blivit kär i en ny kvinna. 
Isa och lillebror Atte far illa 
på olika sätt av uppbrottet. 
I skolan finns Axel som går i nian. 
Han verkar vara den enda 
som förstår hur Isa har det.
En berättelse om att gå sin egen väg 
trots att livet förändras. 
Kanske blir det ändå bra till slut?

Boken är vinnare i LL-Centers 
manustävling ”Skriv för mig!”  
i kategorin lättlästa ungdomsromaner.

Författare 	� Annika Rautoma
Förlag 	� Schildts & Söderströms 

2025
ISBN 	� 978-951-526-369-8

Norrskenet ser på oss

Boken handlar om Alice och Charlie 
som har blivit svikna  
i sina tidigare förhållanden. 
Formade av jobbiga livserfarenheter 
försöker de hitta sig själva 
och en ny väg i livet.

Det är en berättelse med stort hjärta 
som vann LL-Centers manustävling 
”Skriv för mig!” i vuxenkategorin.

Författare 	� Wilhelm Nielsen
Förlag 	� Schildts & Söderströms 

2025
ISBN 	� 978-951-526-521-0
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Öppet hav

Det här är den sista boken 
om de judiska systrarna  
Steffi och Nelli.  
De sökte skydd i Sverige  
under andra världskriget.  
Nu har det blivit fred 
men flickornas framtid  
känns ändå osäker.

Läs också de  
tre tidigare böckerna i serien,  
En ö i havet, Näckrosdammen  
och Havets djup. Författare 	� Annika Thor

Bearbetning 	� Cecilia Davidsson
Förlag 	� Nypon förlag 2025 
ISBN 	� 978-918-077-853-4

Ingen får veta

Ingemar och Siv flyttar till 
ett boende för seniorer.  
Ingemar lär känna en ny kvinna 
och de blir förtjusta i varandra.  
Men är det rätt att de träffas  
då Ingemar är gift med Siv?

En vacker berättelse  
om starka och förbjudna känslor,  
om kärlek och svek  
och om att vilja göra det  
som gör en lycklig.

Författare 	� Åsa Söderling
Förlag 	� LL-förlaget 2025
ISBN 	� 978-918-977-923-5
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Skolstart för Ester

Ester som är 106 år  
får en inbjudan till skolan  
där hon gick som barn. 
Hon tror att hon ska delta  
i skolans 100-årsfest,  
men hon hamnar  
i ett klassrum med 6-åringar. 
Något har blivit fel i skolans system.

En fartfylld och rolig berättelse  
om missförstånd som kan leda  
till något riktigt bra.

Författare 	� Martin Palmqvist
Förlag 	� Vilja förlag 2025
ISBN 	� 978-917-949-894-8

Megafakta om länder: Island

I den här faktaboken får du lära dig  
mycket om Island. 
Du kan läsa om djur,  
natur och klimat. 
Här står också om Islands 
historia, traditioner och mat. 
Visste du till exempel att det  
inte finns McDonalds på Island?

Boken om Island innehåller 
många foton, kartor och 
ordförklaringar.

Författare 	� Jenny och Mikael 
Edvardsson

Förlag 	� Easypeasy 2025
ISBN 	� 978-919-000-218-6

Fakta
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Vardagsexperten – I köket

Boken stöder personer på väg 
att börja ett självständigt liv. 
Med hjälp av boken 
kan unga vuxna träna 
färdigheter i vardagen 
som till exempel att  
planera måltider och laga mat.  
Hur man håller rent i köket 
samt livsmedelshantering 
tas också upp. Författare 	� Eija Helin

Översättning 	� Leif Pietilä och  
Susanne Nygård

Bearbetning 	� Leif Pietilä / Skrivsam Ab 
Illustratör 	� Tarja Petrell
Förlag 	� Lärum 2024
ISBN 	� 978-952-709-957-5 

Hur hittar du lättlästa böcker?
Biblioteken
Du kan låna lättlästa böcker gratis 
om du har ett bibliotekskort.

Papunet.net
På Papunet finns det e-böcker 
som du kan lyssna på eller läsa gratis. 
www.papunet.net/sv/material/
lattlasta-material/.

Bokhandlar på nätet
En del nätbutiker säljer lättlästa böcker, 
till exempel adlibris.com och booky.fi.
Om du letar efter något att läsa, 
prova med de här sökorden på nätet: 
lättläst, lätt svenska och lättläst bok.

Förlag som ger ut lättlästa böcker
Du hittar lättlästa böcker  
på de här förlagens webbplatser:

• �Hegas  
www.hegas.se

• �LL-förlaget  
ll-forlaget.se

• �Lärum  
shop.larum.fi

• �Nypon förlag och Vilja förlag 
www.nyponochviljaforlag.se

• �Schildts & Söderströms  
www.sets.fi 

http://www.papunet.net/sv/material/lattlasta-material/
http://www.papunet.net/sv/material/lattlasta-material/
http://adlibris.com
http://booky.fi
http://www.hegas.se
http://ll-forlaget.se
http://shop.larum.fi
http://www.nyponochviljaforlag.se
http://www.sets.fi
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Mistä löydät selkokirjoja?

Kirjastot
Voit lainata selkokirjoja  
kirjastosta ilmaiseksi, 
jos sinulla on kirjastokortti.

Papunet-verkkopalvelu
Papunetissä on ilmaisia selkokirjoja, 
joita voit lukea tai kuunnella osoitteessa
www.papunet.net/materiaalit/
selkokieliset-verkkokirjat/.

Kirjakaupat
Selkokirjoja myyvät esimerkiksi 
Akateeminen kirjakauppa ja  
Suomalainen kirjakauppa. 
Voit kysyä kirjakaupan myyjiltä 
selkokirjoista.

Verkkokaupat
Selkokirjoja myydään verkkokaupoissa. 
Niitä ovat esimerkiksi

•  adlibris.com
•  booky.fi
•  prisma.fi. 

Verkkokaupoissa on  
suurin valikoima selkokirjoja.

Selkokirjojen kustantajat
Voit tilata selkokirjoja suoraan 
kustantajien verkkokaupasta.
Selkokirjojen kustantajia ovat esimerkiksi

• �Avain 		   
www.avain.net 

• �Hertta Kustannus 
www.herttakustannus.fi

• �Laatusana Oy  
www.aidinkielenopettajainliitto.fi/
verkkokauppa/

• �Kehitysvammaliitto ry / Opike  
www.opike.fi 

• �Oppian 		   
www.oppian.fi 

• �Pieni karhu 	  
www.pienikarhu.fi 

• �Reuna 		   
www.reunalla.fi

• �Tammi 
www.tammi.fi.

Kun etsit selkokirjoja kirjaston tai 
kauppojen verkkosivuilta,  
kokeile seuraavia hakusanoja: 
selkokielinen, selkokirja ja selko.

www.selkokeskus.fi
Sähköposti 	 selkokeskus@kvl.fi
Osoite 		� Linnoitustie 2 B,  

02600 Espoo
Puhelin 	 09 3480 9240
Facebook 	 @Selkokeskus 
Instagram	 @Selkokeskus

SELKOKIRJAT 
LÄTTLÄSTA BÖCKER  
2025– 
2026

http://www.papunet.net/materiaalit/selkokieliset-verkkokirjat/
http://www.papunet.net/materiaalit/selkokieliset-verkkokirjat/
http://adlibris.com
http://booky.fi
http://prisma.fi
http://www.avain.net
http://www.herttakustannus.fi
http://www.aidinkielenopettajainliitto.fi/verkkokauppa/
http://www.aidinkielenopettajainliitto.fi/verkkokauppa/
http://www.opike.fi
http://www.oppian.fi
http://www.pienikarhu.fi
http://www.reunalla.fi
http://www.tammi.fi
http://www.selkokeskus.fi
mailto:selkokeskus%40kvl.fi?subject=
https://maps.app.goo.gl/jZizpysCdbHxUkzf6
https://maps.app.goo.gl/jZizpysCdbHxUkzf6
tel://+358934809240
https://www.facebook.com/selkokeskus
https://www.instagram.com/selkokeskus/
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